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حسین کروبی:

پدرم موضعی درباره انتخابات ندارند
فرزند حجت الاســام مهدی کروبی ضمن تشــریح آخرین وضعیت جســمانی 
پدرش گفت: آقای کروبی در عین اینکه بر مواضع قبلی خودشــان تکیه دارند از 

گشایش های صورت گرفته استقبال و استفاده می کنند.
به گزارش ایلنا، حسین کروبی فرزند حجت الاسام مهدی کروبی درباره آخرین 
وضعیت جسمانی پدر گفت: آقای کروبی در حال حاضر از لحاظ جسمی و روحی 
مشــکل خاصی ندارند و شکر خدا خوب هستند. ایشان زمانی که در خانه ای در  
جماران سکونت داشتند به دلیل هم سطح نبودن منزل چندین بار زمین خوردند 
که باعث شکســتگی در ستون فقرات و دست و پا شد و به همین خاطر مجبور 
شــدند به آپارتمانی که اختاف سطح ندارد منتقل شوند و خوشبختانه تا الان 

برای پدرم دیگر حادثه ای رخ نداده است.
کروبی گفت: پدرم از ابتدای حصر به دلیل اینکه فرآیند قضایی حصر انجام نشده 
بود و تا الان هم به صورت غیرقانونی این روند ادامه دارد همیشه معترض بودند 

و بار هاخواهان محاکمه علنی شدند.
وی افزود: از چند ســال پیش هم گشــایش هایی صورت گرفت از جمله اینکه 
فرزندان و نوه  هاهر موقع خواســتند می توانند به منزل ایشان رفت و آمد داشته 
باشند و بعد از مدتی هم پیشنهاد کردند برخی از دوستان با موافقت و هماهنگی 
نیروهای امنیتی با پدر دیدار داشــته باشــند که تا الان هــم به صورت خیلی 
محدودتر از گذشته این وضعیت ادامه دارد. آقای کروبی در عین اینکه بر مواضع 
قبلی خودشان تکیه دارند از گشایش های صورت گرفته استقبال و استفاده می 
کنند.  حســین کروبی درباره آخرین مواضع آقای کروبی درباره انتخابات گفت: 
آقای کروبی کم هزینه ترین راه برای رسیدن به دموکراسی و احقاق حقوق مردم 
را انتخابات می دانســت و همیشه هم بر این موضوع اصرار داشت و در انتخابات 
ریاست جمهوری ۱۴۰۰ هم از آقای همتی حمایت کردند. ولی در حال حاضر که 
حتی حسن روحانی و علی لاریجانی را هم نمی توانند تحمل کنند ایشان موضعی 
درباره انتخابات ندارند و ســکوت کرده اند. هیچ توصیه  و نظری درباره انتخابات 

پیش روی مجلس شورای اسامی و مجلس خبرگان ندارند.

دهنوی خبر داد
قطعی شدن افزایش حقوق سربازان

 با تایید شورای نگهبان
نایب رئیس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰3 از تایید مصوبه مجلس برای افزایش 
حقوق سربازان در سال آینده در شورای نگهبان خبر داد و گفت: با تصویب این 
حکم در سال آینده، میانگین حقوق سربازان مجرد به 6 میلیون تومان و حداقل 

حقوق سربازان متاهل به 9 میلیون تومان می رسد.
محســن دهنوی در گفت وگو با ایسنا بحث سربازی و حقوق سربازان را یکی از 
موضوعات بسیار مهم برای مردم در بودجه سنواتی خواند و افزود: یکی از مصوبات 
بســیار مهم مجلس در بودجه ســال آینده حقوق سرباز بود که طبق آن حقوق 
سربازان مجرد معادل 6۰ درصد دریافتی پایور و حقوق متاهلین بدون فرزند نیز 

معادل 9۰ درصد دریافتی پایور خواهد شد.
دهنــوی اضافه کرد: به عبــارت دقیق تر طبق مصوبه مجلــس، در اجرای ماده 
)۴9( قانون خدمت وظیفه عمومی  مصوب ۱363/7/29، حداقل دریافتی ماهانه 
ســربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق غیرعملیاتی معادل 6۰ درصد حداقل 
دریافتی پایور، حداقل دریافتی ماهانه سربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق 
عملیاتی معادل 7۵ درصد حداقل دریافتی پایور و حداقل دریافتی ماهانه سربازان 
وظیفه متأهل بدون فرزند معادل 9۰ درصد حداقل دریافتی پایور است. سازمان 
برنامه و بودجه مکلف است کلیه اعتبارات لازم جهت اجرای این بند را در ردیف 
بودجه مســتقل )به صورت جداگانه( ذیل ســتاد کل نیروهای مسلح جمهوری 

اسامی ایران منظور کند.
۹ میلیون تومان حداقل حقوق سربازان متاهل 

وی در توضیــح اهمیت این مصوبه گفت: با تصویب این حکم برای ســال آتی، 
میانگین حقوق سربازان مجرد به 6 میلیون تومان خواهد رسید و حداقل حقوق 

سربازان متاهل نیز به 9 میلیون تومان خواهد رسید.
این عضو هیات رییســه مجلس شورای اسامی بیان کرد: نکته بسیار مهم دیگر 
بحث ایجاد ردیف مستقل برای تحقق پرداخت کامل حقوق است که در سالیان 
قبل به دلیل عدم تفکیک ردیف بودجه مســتقل، موجب پرداخت کمتر حقوق 
سرباز می شد ولی با تفکیک و ایجاد ردیف بودجه مستقل، پرداخت حقوق سرباز 

طبق حکم بالا به صورت کامل و بدون هیچ کم و کسری خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه مســئله ســرباز و پرداخت حقوق کامل سربازان جزو خط 
قرمزهای مجلس بوده اســت، افزود: بر همین اساس ما همواره به دنبال تحقق 
حقوق اصلی ســربازان بویم. امسال نیز با توجه به مسیر سال های قبل، عاوه بر 
اینکه به صورت کامل منابع و اعتبارات لازم برای تحقق پرداخت بدون کم و کسر 
حقوق ســرباز برای دولت تامین شده، ردیف مجزا و مستقل در جهت پرداخت 
کامل حقوق سربازان پیش بینی شد است، این حکم در شورای نگهبان نیز تایید 

شد و باید از ابتدای سال آتی اجرایی شود.

واکنش عباس عبدی به ادعای روزنامه همشهری
عبــاس عبدی به مطلب روزنامه همشــهری درباره زنــان بی حجاب حاضر در 
راهپیمایی واکنش نشــان داد. عباس عبدی تحلیلگر مسائل سیاسی در شبکه 
اجتماعی ایکس خطاب به روزنامه همشــهری که نوشــته بود: بی حجاب های 
شــرکت کننده در راهپیمایی 22 بهمن هم متدینند هم انقابی و هم در مسیر 
حق، البته با اندکی خطا، نوشت: اگر این اندکی خطا، مستحق برخورد نیست پس 
با هیچ زن دیگری هم نباید برخورد کرد. اگر جرم است و به صفت تدین و انقابی 

بودن نادیده می گیرید، تبعیض آمیز و خاف عدالت است.

کنایه افشاکننده سیسمونی گیت
 به تایید صلاحیت قالیباف

افشاکننده سیسمونی گیت به خبر درخواست مهاجرت اسحاق قالیباف واکنش 
نشان داد. وحید اشتری، افشاکننده سیسمونی گیت در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت:  سوال بپرسم؟ در سال های گذشته نهادهای امنیتی در حال رد صاحیت 
کاندید یک قوه بودند با این استدلال که چرا فرزندش در آمریکا تحصیل می کند. 
آیا همزمان از وضعیت درخواســت مهاجرت فرزنــد این یکی رئیس قوه مطلع 
بودنــد؟ چطور چنین چیزی منجر به رد صاحیت نشــد؟ اگر کا مطلع نبوده 

باشند که فاجعه است.

پاد تشریح کرد
 بی عدالتی در برخی مصوبات درباره دختران دهه ۶۰ 
دستیار رئیس جمهور درباره پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی با بیان اینکه 
باید با دختران مجرد دهه 6۰ کریمانه تر برخورد شــود، گفت: ما کارکرد زنان را 
فقط در داشتن همسر تعریف کردیم بنابراین دختران مجرد دهه 6۰ را شایسته 

دریافت خیلی از امتیازات ندانستیم.
سکینه سادات پاد در نشست بررسی تجربه زیسته دختران دهه 6۰ با نگاهی بر 
قوانین مصوب مرتبط گفت: وضعیت دختران دهه 6۰ را زیبنده کشور نمی دانم؛ 
در قوانین، مقررات، بخشنامه  هاو حتی برخورد هارا بی نسبت با عدالت می دانستم 
و برای بتوانیم یکی از این مســاله  هارا به کمک متخصصان و نخبگان حل کنم 
اهتمام جدی داشــتم. پاد تاکید کرد: دختران دهه 6۰ خارج از مبانی عادلانه و 
عدالت نه تن هاامتیازی را کســب نمی کنند بلکه متضرر هم می شوند و احساس 
تبعیض که بخش زیادی از زنان جامعه ما را در ساحت های مختلف درگیر کرده، 

دختران دهه 6۰ را هم مشغول کرده است به طور مثال حتی در مورد شغل.
وی خاطر نشان کرد: کرامت دختران مجرد دهه 6۰ که عنصر فعال جامعه و در 
ســنی هستند که می توانند خیلی کارآمد باشند باید بیشتر نگه داشته شود. ما 
کارکرد این زن را فقط در داشتن همسر تعریف کردیم و آن هارا شایسته دریافت 
خیلی از امتیازات ندانســتیم و این همان اشتباه و خطای تاکتیکی و راهبردی 

خیلی خطرناک است.
دستیار رئیس جمهور در پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی افزود: نقش های 
دیگر این هارا می خواهیم چه کار کنیم. بالاخره دختر اســت، انســان است، زن 
است ولی مادر یا همسر نیست. نمی خواهیم این را تبلیغ کنیم ولی این واقعیت 

موجود است.

رویداد

مجلس

ویژه

دولت

یک فعال سیاســی اصاح طلب گفت: بسیاری 
از مردم کــه می خواهند رأی ســفید بدهند، 
زمانی که متوجه شــوند که جریانی است که 
با حاکمیت یکدست، دولت سیزدهم و مجلس 
یازدهم موافق نیســت، به جای رأی سفید به 
این جریان رأی خواهند داد. توصیه من ائتاف 
منتقدین، در چارچوب رأی اعتراضی اســت تا 

انتخابات پرشور را رقم بزنیم.
به گزارش ایلنا، حجت الاسام احمد مازنی فعال 
سیاسی اصاح طلب، در پاسخ به این سوال که 
روحانی در گذشــته موضــوع رای اعتراضی را 
مطرح کــرد و جبهه اصاحات هم در ســند 
راهبرد انتخاباتی خود، اعــام موضع کرد که 
در انتخابات لیســت نخواهــد داد، اما این به 
منزله قهر با صندوق رای نیســت. تحلیل شما 
درباره موضــوع رای اعتراضی و همچنین نظر 
جبهه اصاحات چیست، گفت: جبهه اصاحات 
اعام نکرده که در انتخابات شــرکت نمی کند؛ 
چون یکــی از خطوط قرمز آنــان مخالفت با 
تحریم انتخابات اســت و تحریــم انتخابات در 
ذات اصاح طلبــی وجود نــدارد. از نظر جبهه 
اصاحات، آنچه کــه در فضای انتخابات فعلی 
وجــود دارد و آنچه که متولیــان امر انتخابات 
عمل کردند، خــاف توصیه های رهبر انقاب 

است.
وی افزود: متولیان انتخابات، بســیاری از افراد 
مطلع، توانمند و دارای ظرفیت لازم برای اداره 
کشــور را از حضور در انتخابات محروم کردند. 
به این دلیل نســبت بــه پیش ثبت نام به بعد 
توصیه نداشتند و اعام کردند در تهران لیست 
نمی دهند و در اســتان  هاهم این موضوع را به 
جبهه اصاحات واگــذار کردند. اما این به این 
معنا نیست که در انتخابات شرکت نمی کنند. 
در ســطح کشور تعدادی از اصاح طلبان تأیید 
صاحیت شــدند و این تعداد در تهران خیلی 
محدود هســتند. از بعضی از دوستان با توجه 

به ارتباطاتی که داشتیم، آماری که گرفته شد 
فعا به اندازه انگشتان دو دست می رسد. یعنی 
حــدود ۱۰ اصاح طلب آن هــم نه چهره های 
شــاخص در تهران هســتند که در مقایسه با 

نیروهای رقیب خیلی محدود هستند.
این فعال سیاســی اصاح طلب افزود: جریان 
رقیــب تعداد زیــادی کاندیــدا دارد و همین 
وضعیت در استان  هاوجود دارد. اینکه گفته شد 
۱۵ هزار کاندیدا تأیید شــدند، اغلب آن  هاجزو 
جریان حامی اصولگراهای تند هســتند. حتی 
در جریان اصولگرایی آنهایی که مشی معتدل 

و معقولی دارند، کاندیدای قابل توجهی ندارند.
وی تصریح کــرد: در مورد آنچه به عنوان رأی 
اعتراضــی یا هــر عنوان دیگری مطرح شــد، 
هدف این است که عدم مشارکت و نرفتن پای 
صندوق های رأی مشکلی را حل نمی کند و در 
ادامه برای مردم ایران، برای آرمان های انقاب 
اسامی و برای جریان معتقد به تحول و اصاح 
مشکل ایجاد می کند. یعنی نه تن هامشکلی را 
حل نمی کند، بلکه مشــکل بیشتری را ایجاد 
می کنــد. بنابراین بخشــی از تحول خواهان و 
مصلحــان جامعــه که معتقد بــه حضور پای 
صندوق های رأی هســتند، به عناوین مختلف 
که می تواند یک عنوان آن »رأی اعتراضی« یا 
عناوین دیگر مانند »نه به حاکمیت یکدست«،  
»نــه به اقتصاد فلج و تحریم« و »نه به گرانی« 
باشــد مطرح شود. بســیاری از مسائلی که در 
طول ۴ ســال گذشته توسط کســانی که در 
لیســت تهران با نام اصولگرایان بودند به مردم 

وعده داده شد، هیچ کدام عملی نشده است.
مازنی افــزود: جریانی وجــود دارد که معتقد 
اســت باید در مقابل وعده هــای خاف واقع 
و عمل نشــده، صدایی حضور داشــته باشد تا 
کســانی که می خواهند در انتخابات شــرکت 
کنند و نمی خواهند به  جریان فعلی رای دهند، 
لیستی باشد که بتوانند به آن هارأی بدهند. این 

مفهوم رأی اعتراضی یا هر عنوانی که باشد، به 
عنوان »روزنه گشایی« یا »بن بست شکنی« هم 
می تواند مطرح شــود. چون در حوزه سیاست 
نمی توانیم مدعی بن بســت باشیم. از نظر علم 
سیاست هر اندازه فضای مشارکت فراهم باشد، 
باید به همان اندازه مشــارکت کرد. کما اینکه 
در ســابقه مجلس دیدیم یک مدرس توانست 
کل مجلس را تحت تأثیر قرار دهد. بنابراین آن 
چیزی که الان تحت این عنوان مطرح شده و 
از طیف های مختلف پشت این جریان هستند، 

در پی تحقق این تفکر هستند.
این فعال سیاسی اصاح طلب در پاسخ به این 
سوال که با توجه به آنکه بخش زیادی از جامعه 
نسبت به انتخابات ناامید هستند، به چه شکل 
می توان این افراد را قانــع کرد تا در انتخابات 
شــرکت کنند، گفت: در مــورد اینکه بخش 
زیادی از مردم ناامید هستند، افرادی باید پاسخ 
دهند که زمینه ناامیــدی را فراهم کردند. به 
خاطر دارم که در سال 9۸، وقتی می خواستند 
انتخابات مجلس یازدهم را برگزار کنند، بخشی 
از مردم می گفتند ما یا شرکت نمی کنیم یا اگر 
شرکت کنیم به همین جریانی که الان در پی 
یکدست کردن حاکمیت است، رأی می دهیم. 
استدلال شان این بود که اگر حاکمیت یکدست 
شود شاید مشکات معیشتی ما حل شود و در 

روابط خارجی گره گشایی شود. 
اما بعد از مدتی دیدند قیمت  هاچند برابر شده، 
گره های روابط خارجی کورتر و مشکات بیشتر 
شده است و شرایطی را فراهم کردند که جامعه 

ناامید شود.
وی افزود: ما از این جهت به مردم و به کسانی 
که این تفکر را دارند، حق می دهیم، اما نظر ما 
این است که رأی ندادن و پای صندوق نرفتن 
به نوعی رأی دادن به کســانی است که مردم 
نمی خواهند آن هابه مجلــس و دولت راه پیدا 
کنند. یعنی با عدم مشارکت اکثریت، آن اقلیتی 

که در انتخابات مشارکت می کنند، به کسانی 
رأی می دهند که دوباره گرانی و تورم و استمرار 
تحریم  های ظالمانه، کورتر شدن روابط خارجی 
و انواع مفاسدی که در طول این سال  هامشاهده 
کردیــم، تکرار می شــود. بنابراین هر رأیی که 
در جهــت خاف این جریان داده شــود، این 
رأی می تواند در مخالفت با این جریان باشــد. 
از طرف دیگر حتــی اگر جریانی که در مقابل 
آنان افرادی را معرفی می کنند هم رأی نیاورد، 
از جهت پاسخ به نسل های آینده آسوده است. 
یعنی آن چیزی که فکر می کردیم درست است 

را ارائه کردیم.
مازنی افزود: افرادی که تأیید صاحیت شدند را 
به مردم معرفی می کنیم و برنامه هایمان را ارائه 
می کنیم اگر به هر دلیلی این افراد رأی نیاوردند، 
ما به وظیفه خود عمل کرده ایم. از طرف دیگر 
اشــکال بعضی از دوســتان در اکثریت هراسی 
اســت. ما می خواهیم بدون نگرانی از اکثریت 
هراسی، حرف حق خود را بزنیم و مصادیق آن 
را معرفی کنیم. نباید ترســید و باید در میدان 
حضور داشــت. دنیا به آخر نرسیده است. اگر 
توانســتیم در این دوره به توفیقی دست پیدا 
کنیم، چه بهتر وگرنه زمینه ای می شود تا مردم 
در ادامــه با صندوق رای قهر نکنند چون یکی 
از تبعات قهر با صندوق سوء استفاده دشمنان 
خارجی و معاندان است و ما باید کاری کنیم تا 
مردم امیدشان به داخل باشد و خودمان بتوانیم 

مسائل خودمان را حل کنیم.
این فعال سیاســی اصاح طلب در مورد لزوم 
پاسخگو بودن داوطلبان نسبت به جریاناتی که 
قرار است از آنان حمایت کنند، گفت: عملکرد 
مجلس یازدهم و دولت سیزدهم را با عملکرد 
جریان اصاحات در دولت خاتمی و روحانی و 
مجلس دهم مقایسه کنید. به صورت منطقی 
اگر کســی در پی این باشــد کــه نمایندگان 
فراکســیون امید چه اقداماتی انجــام داده اند 

علیرغــم تبلیغات منفی صدا و ســیما، مردم 
می توانند قضاوت کنند.

 وی افزود: من به عنــوان یکی از نمایندگانی 
که در مجلس دهم بودم، هر ســال یک کتاب 
تحت عنوان گزارش به مردم منتشر کردم که 
در صفحات مجازی هم قابل دســترس است. 
ما در طول ۴ ســالی که نماینده تهران بودیم 
به طــور منظم در مســاجد، محات مختلف 
تهران، اسامشــهر، پردیس، بومهن، لواسانات، 
پیدا  شمیرانات، در روســتا هاو محله  هاحضور 
می کردیم و به ســوالات مردم پاســخ دادیم، 
نیاز هابررســی می شد. در جلســات دومی که 
برگزار می شــد تمام آن مــواردی که پیگیری 

می شد به مردم گزارش می دادیم.
مازنی تصریح کرد: بنابراین فکر می کنم عملکرد 
مجلس یازدهم و دولت سیزدهم در وعده های 
داده شده که به آن وعده  هاعمل نشد، بهترین 
دلیل برای مقایسه و قضاوت مردم است. اکنون 
با توجه به تحولاتی که طی سال های اخیر اتفاق 
افتاد، به نظر می رسد اگر بخشی از اصاح طلبان، 
اصولگرایان معتدل و جریان اعتدال و توسعه که 
کاندیدای مشــخصی دارند و سابقه روشنی در 
تحقق وعده  هادارند، با هم ائتاف کنند، امکان 
تحول دور از دســترس نیســت.  البته از سایر 
ارکان نظام انتظار می رود که راه را برای حضور 
این جمع و تحقق وعده هایی که این گروه دادند 
باز کنند تــا حداقل فضای انتخابات رقابتی به 
وجود بیاید  که مــردم برنامه های جریان های 

مختلف را مشاهده و انتخاب کنند. 
این فعال سیاســی اصاح طلب در پاســخ به 
این ســوال کــه اخیرا بیانیــه ای تحت عنوان 
روزنه گشــایی منتشــر شــد. آیا این موضوع 
می توانــد در جامعه تاثیر و کارکردی داشــته 
باشد، گفت: تأثیر انتشار آن بیانیه به این است 
که به گوش مردم برسد. ما جمعی هستیم که 
از یــک طرف به  قول آقــای خاتمی با صخره 
ستبر مخالفت با حرکت اصاحی مواجه شده 
است. از یک طرف با اپوزیسیون خارج از کشور 
مواجه هستیم که آن هانمی خواهند سر به تن 
هیچ کدام  از ما باشد و حتی برای حمله نظامی 
و تجزیه ایــن خاک با تجزیه طلبان، معاندان و 
تروریست  هاهمکاری می کنند. از یک طرف هم 
بخشی از دوستان که به هر دلیلی امیدشان از 
دست رفته و نمی خواهند در انتخابات شرکت 
کنند. این هامسائلی اســت که ما با آن مواجه 

هستیم.
وی افزود: برخی از رسانه هایشــان اســتفاده 
می کنند تا این صدا شنیده نشود. از رسانه های 
مستقل، معتدل و رسانه هایی که همراه هستند 
یا اســتقال رأی دارند و می خواهند همه این 
تفکرات شنیده شود انتظار می رود که این صدا 

را به گوش مردم برسانند. 
اگر به گوش مردم برســد، بسیاری از مردم که 
می خواهند رأی ســفید بدهند، زمانی که این 
افــراد متوجه شــوند که جریانی اســت که با 
حاکمیت یکدســت، دولت سیزدهم و مجلس 
یازدهم موافق نیســت، به جای رأی سفید به 
این جریــان رأی خواهند داد. رســانه  هانقش 
بسیار مهمی دارند که می توانند در این زمینه 

تأثیرگذار باشند.
مازنــی درباره آخرین اقدامــات انتخاباتی این 
جریان گفت: ما در حال شناســایی نیروهای 
اصاح طلب هستیم که در تهران ثبت نام کرده 
و تأیید صاحیت شدند. ما به عنوان یک جریان 
اصیل که به تعبیر رهبر انقاب یک بال انقاب 
محسوب می شود، باید کاندیداهای ناشناخته یا 
شناخته شده مان را شناسایی و فهرستی تهیه 
کنیم. از طرف دیگر هم دو جریان حزب اعتدال 
و توسعه و اصولگرایان معتدل هم در این مسیر 
حرکت می کنند. توصیه من ائتاف منتقدین، 
در چارچوب رأی اعتراضی اســت تا انتخابات 

پرشور را رقم بزنیم.

انوشیروان محســنی بندپی که در انتخابات مجلس یازدهم استانداری تهران را 
برعهده داشــت، در گفتگو خبرآناین معتقد است در نتیجه عملکرد هادر بررسی 
صاحیت  هاو وضعیت اقتصادی نمی توان نگاه خوش بینانه ای به میزان مشارکت 
مردم در انتخابات داشت. او همچنین بر این باور است که در این دوره از انتخابات 
تک رأی  هاوارد میدان نمی شــوند. در ادامه مشروح گفتگوی انوشیروان محسنی 

بندپی، استاندار اسبق تهران را می خوانید:
آقای محسنی بندپی! شورای نگهبان اعلام کرده که حدود ۱۵ هزار نفر 
را تأیید صلاحیت کرده است، به نظر شما در انتخابات کمیّت اهمیت دارد 

یا کیفیت نامزدها؟
کمیت مهم نیســت، انتخابات بحث رقابت است که در این رقابت باید دو مولفه 
تعداد کاندیدا هاو وجود ســایق مختلف در چارچوب قانون اساســی، را در نظر 
گرفت، این دو مولفه دســت در دست هم می دهند که مشارکت در انتخابات بالا 
باشد. در حال حاضر به نظر نمی رسد که قسمت دوم تحقق پیدا کند، کما اینکه 
فکر نمی کنــم ردصاحیت فردی مانند مرحوم آقای خبــاز که ۴ دوره نماینده 

مجلس شــورای اسامی و استاندار 2 استان بود، با پشتوانه منطقی و با استدلال 
صورت گرفته باشــد. لذا نمی توانیم مولفه دوم برگزاری انتخابات را تحقق یافته 
تلقی کنیم. در انتخابات دوره گذشته مجلس میانگین مشارکت مردم در انتخابات 
حدود ۴۴ درصد بود، در شهرســتان های کوچک مسائل قومی و قبیله ای مطرح 
می شود، اما در کان شهرهایی نظیر تهران، اصفهان، شیراز و تبریز سایق مختلف 

باید در صحنه حضور داشته باشند که در مردم انگیزه مشارکت شکل بگیرد.
در نتیجه نوع بررســی صلاحیت  هاتوسط شــورای نگهبان وضعیت 
اصلاح طلبان به نحوی شــده که به نظر می رســد بایــد بر روی تک 

رأی  هاحساب کنند، از نظر شما وضعیت تک رأی  هابه چه صورت است؟
خیر بعید می دانم که بشود بر روی تک رأی  هاحساب کرد، چنین جمعی حاصل 
نمی شود. از طرفی شور و شوق انتخاباتی را ماحظه کنید، در حال حاضر حدود 
چند هفته به انتخابات باقی مانده، شرایط انتخابات دو سه دور مجلس را با شرایط 
انتخابات مجالس پنجم، ششــم و هفتم مقایســه کنید، به دلیل در نظر نگرفتن 

سایق مختلف شاهد بی انگیزگی هستیم.

یعنی سیاست های در کاهش مشارکت در انتخابات موثر نبوده است؟
قطعاً سیاست  هاخصوصا سیاســت های دولت بر میزان مشارکت تأثیرگذار است، 
عاوه بر این فشــار اقتصادی، تورم، بیکاری و حاشیه نشــینی بر میزان مشارکت 

موثر هستند.
در حال حاضر شــرایط به نحوی اســت که قیمت  هاتحت کنترل نیستند و اگر 
بخواهید جنســی بخرید، فاکتور آن جنس 2۴ ســاعت اعتبار دارد و 2۴ ساعت 

بعدی فاکتور جدید می دهند که قطعاً قیمت آن پایین تر از فاکتور قبلی نیست.

احمد مازنی مطرح کرد

ائتلاف منتقدین، در چارچوب رأی اعتراضی

محسنی بندپی تصریح کرد

تاثیر فشارهای اقتصادی و بیکاری بر میزان مشارکت

مشاور لاریجانی گفت: آقای لاریجانی نه لیستی دارند 
و نه قرار است از لیستی حمایت کنند و نه قرار است با 

کسی ائتاف کنند.
به گزارش فارس، منصور حقیقت پور، نماینده ســابق 
مجلس شورای اسامی و مشاور علی لاریجانی با اشاره 
به شایعاتی مبنی بر لیســت لاریجانی برای انتخابات 
مجلس گفــت: بنده که اطاعــی از این موضوعی که 
می گوییــد ندارم و آقای لاریجانی نه لیســتی دارند و 
نه قرار اســت از لیســتی حمایت کنند و نه قرار است 
با کســی ائتاف کنند. وی افــزود: البته آقای مطهری 
فامیل آقای لاریجانی هســتند و به عبارتی هر اقدامی 
که ایشــان انجام دهند به اسم آقای لاریجانی هم می 
نویســند؛ ولی این یک تحلیل عوامانه ای است که شما 
هر اقدامی که فامیل یک طرفی انجام داد را به نام یک 

شخصیت بنویسید.
حقیقت پور گفت: حساب سیاسی انسان  هابا یکدیگر و 
جریان  هابا هم فرق می کند و آقای لاریجانی که نه ورود 

کرد و نه ثبت نام کرد.
وی افزود: آقای مطهری به انتخابات ورود کرده و حقش 
هم هســت که اظهار نظر بکند و لیســت هم بدهد و 
این اراده شــخصی خودش هســت و حزبی هم ایشان 
نــدارد، البته یک چیزی از مدت  هاقبــل به نام صدای 

ملت منتســب به ایشان بوده است که با این عنوان در 
دوره های قبل در انتخابات شرکت کردند.

وی عنوان کرد: بنده ولی از ترکیب آدم  هاو چینش این 
لیست خبر ندارم و اینکه خودم هم در این لیست ایشان 

قرار گرفته ام را از رسانه  هاشنیدم.
مشــاور لاریجانی تصریح کرد: بنده احســاس می کنم 
ایشــان از روی لطف و احترام اســم بنده را در لیست 
گذاشــته اند ولی ما مراوده حزبی و سیاسی با یکدیگر 
نداریم با هم همکار و دوست بودیم ولی مراوده سیاسی 
نداریم. وی خاطرنشان کرد: حالا اگر آقای مطهری نام 
بنده را در لیستش گذاشته مخالفت نمی کنم و تشکر 
می کنم و آقای قالیباف هم اگر من را در لیســت خود 
بگذارد اســتقبال می کنم، دوستان شورای وحدت هم 
اگر من را در لیســت خود بگذارند، اســتقبال می کنم 
و همچنین شــورای ائتاف هم من را در لیســت خود 

بگذارند استقبال می کنم.
حقیقت پور در پایان گفت: فکر نمی کنم آقای مطهری 
تا این لحظه لیستی بسته باشد، و فکر نمی کنم اصاح 
طلبان در تهران  لیست داشته باشند، مگر این که آدم 
هایشان از شهرستان  هاتا دیشب حوزه های انتخابیه خود 
را به تهران تغییر داده باشند تا آن موقع لیستی شکل 

بگیرد.

رئیس قوه قضاییه گفت: در راستای تعقیب تروریست ها، 
مستندات، مدارک و پرونده های تعداد قابل توجهی از 

جریان های تروریستی به طرف عراقی ارائه شد.
به گزارش ایلنا، از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسام 
والمسلمین محسنی اژه ای در نشست خبری پایان سفر 
ســه روزه به عراق که در محل فرودگاه مهرآباد برگزار 
شد، با بیان اینکه سیاست نظام جمهوری اسامی ایران، 
توســعه روابط در ابعاد مختلف با کشورهای دوست و 
همسایه است، به اشــتراکات گسترده ایران و عراق در 
حوزه های مختلف اشــاره کرد و گفت: در حال حاضر 
ارتباطات جمهوری اسامی ایران و جمهوری عراق در 
همه ابعاد به ویژه بعُد حقوقی و قضایی، رو به توســعه 
اســت. رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: در راستای 
تعقیب تروریست ها، مســتندات، مدارک و پرونده های 
تعداد قابل توجهی از جریان های تروریســتی به طرف 
عراقی ارائه شــد و انطور که امروز مطلع شدیم رئیس 
شــورای عالی قضایی عراق، دســتورات اکیدی را برای 

پیگیری این پرونده  هاصادر کرد.
حجت الاسام والمسلمین محســنی اژه ای با اشاره به 
مباحث مطرح شده در خصوص رفع مشکات حقوقی 
و قضایی تجار ایرانی فعال در عراق و تجار عراقی حاضر 
در ایران گفت: همانگونه که شــعب خاصی در ایران به 

صورت ویژه به مشکات حقوقی و قضایی تجار عراقی 
فعال در ایران رسیدگی می کند، کشور عراق نیز شعب 
خاصی را برای رسیدگی به مسائل و مشکات حقوقی 
و قضایی تجار ایرانی فعال در عراق در نظر گرفته و بنا 
شــد که این موضوع به صورت ویژه از سوی دو طرف 
مورد پیگیری قرار گیرد. رئیس دستگاه قضا ادامه داد: 
در دیدار با رئیس شــورای عالی قضایی عراق و قضات 
عالی رتبه این کشور، صحبت  هاو توافقاتی در خصوص 
ایرانیان محبــوس در زندان های عــراق و عراقی های 

محبوس در زندان های ایران مطرح شد.
حجت الاســام والمسلمین محسنی اژه ای عنوان کرد: 
در جریان دیدار با رئیس جمهور، نخست وزیر، سرپرست 
و تعــدادی از اعضای مجلس نماینــدگان، وزیر عدلیه 
و مشــاور امنیت ملی عراق نیــز مباحث و گفتگوهای 
مفیــدی در خصــوص ارتباطات دوجانبــه حقوقی و 
غیرحقوقی ایــران و عراق و همچنیــن جنایات رژیم 
صهیونیســتی در غزه و اقداماتی که لازم است در این 

زمینه صورت بگیرد، مطرح شد.
رئیس عدلیه گفــت: در جریان نشســت صمیمانه با 
ایرانیان مقیم عراق، در جریان مسائل و مشکات خاص 
آن  هاقــرار گرفتیم و امیدواریم بــا اقداماتی که صورت 

خواهد گرفت، این مشکات برطرف شود.

حقیقت پور تاکید کرد

تکذیب هرگونه فعالیت انتخاباتی از سوی لاریجانی 
اژه ای در نشست خبری پایان سفر به عراق خبر داد

ارائه مدارک و پرونده های جریان های تروریستی به طرف عراقی 


